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Verslag 
Informatiebijeenkomst Vitaal WM&W voor omwonenden 

 
Datum:30-9-2021 Tijd: 20 u Locatie: Dorpshuis Alphen 

 

Aanwezig: Vitaal WM&W: Jan van Lent, Chris van Rossum, Jan Willem Jaspers 
35 omwonenden 

Afwezig: 
Voorzitter: 

Arcadis 
Jan van Lent 

Notulist: Comité de Wetering: John van Ingen 

Verslag 

De voorzitter opent de bijeenkomst en deelt mede dat Arcadis afwezig is. Als reden wordt opgegeven 
dat ze te laat zijn uitgenodigd door Vitaal WM&W. Dit levert gelijk boze reacties en verontwaardiging 
op bij het merendeel van de aanwezigen dat Arcadis er niet is. Hierna vraagt de voorzitter aan de 
aanwezigen of het noodzakelijk is om een verslag te maken. De aanwezigen verzoeken om wel notulen 
te maken. 
Er is geen presentatie, omdat er inhoudelijk geen nieuwe informatie is te melden. Reden is o.a. dat 
Gemeente WM&W nog geen reactie heeft gegeven op het ingediende principe verzoek. Reactie wordt 
in november verwacht. 
In het principeverzoek is ook gelijk het plan voor zonneparken naast de windmolens meegenomen. Dit 
om de capaciteit van de aan te leggen dure kabel beter te kunnen benutten. 
 
Doel van de avond is nu om te horen wat er leeft bij de omwonenden. 
In november wordt de omwonenden de mogelijkheid geboden om 1 op 1 gesprekken te hebben met 
Vitaal WM&W. 
 
Vanaf de 1e minuut is er veel emotie en boosheid over de plannen van het windpark. Een aantal 
mensen moet tot bedaren worden gebracht om escalatie te voorkomen. Gelukkig lukt dit enigszins 
door hulp van de omwonenden. Grote zorgen over gezondheid omwonenden, natuur, vogels, recreatie, 
open komgebied. Op de vraag over de borging van de flora- en faunawet kon geen antwoord worden 
gegeven. Bewoners zijn hier komen wonen voor de rust en die wordt nu ernstig bedreigd. 
Er ligt sinds juli jl. een uitspraak van de Raad die de huidige geluidsnorm en daarmee samenhangende 
afstand vernietigd heeft. Ook komen er veel gezondheidsonderzoeken op gang. Vraag is waarom 
Vitaal WM&W toch volgas door gaat. Vitaal WM&W zegt nu pas op de plaats te maken, ook omdat 
het verder wachten is op besluit de gemeenteraad. Tot begin 2022 zal er verder geen actie worden 
ondernomen. 
Vraag vanuit zaal is om een financieel plaatje te maken van de kosten en baten. Hierin ook de 
financiële baten voor de omwonenden en de gemeenschap. Vitaal WM&W doet de toezegging dit te 
gaan maken en leveren. De investering voor dit windpark is 23 miljoen. Van de jaarlijkse vergoeding 
die beschikbaar is voor de grondeigenaar wordt 2/3 doorgegeven aan de grondeigenaar en 1/3 gaat naar 
compensatie voor de directe omwonenden. 
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De coöperatie Vitaal WM&W heeft nu 150 leden. Een aantal leden zit in de zaal. Tijdens de laatste 
ledenvergadering is er grote onvrede en onrust over de plannen van het bestuur voor dit windpark. 13 
oktober 2021 is er daarom een commissie van toezicht ingesteld. Er is weinig draagvlak binnen de 
leden. Er ontstaat een discussie of dit 50 of 60% is. De omwonenden verzoeken Vitaal WM&W om 
een stemming onder de leden te houden. Als er geen groot draagvlak is, dan stoppen of andere koers. 
Vitaal WM&W geeft, onder zware druk van de omwonenden, aan dit verder te gaan oppakken. 
De omwonenden vinden dat Vitaal WM&W niet als coöperatie te werk gaat, de leden worden te 
weinig betrokken bij de besluiten en activiteiten. 
 
Voor de 6e windmolen is nog geen grondeigenaar gevonden. De grondeigenaar die hiervoor benadert 
is, heeft besloten om niet mee te doen. Dit met 2 belangrijke redenen: 
- Draagvlak. Het was toen nog niet bekend of er voldoende draagvlak zou komen. Een dergelijk groot 
object plaatsen zonder medeweten/goedkeuring van omwonende, leden van de coöperatie  en inwoners 
van Maas en Waal keurde de grondeigenaar af. 
- Eenzijdige overeenkomst. De overeenkomst recht van Opstal Windturbines West Maas en Waal is 
eenzijdig, dit ten nadele van de grondeigenaar en de omgeving. 
 
Gemeenteraadslid Ellen Jagtenberg is ook aanwezig en geeft aan dat ook de VVD tegen windmolens is 
in dit gebied. 
 
Vitaal WM&W geeft geen antwoord op de vraag of de weg naar de provincie wordt ingeslagen als de 
gemeenteraad besluit dat er geen windturbines komen. 
 
De ZLTO kan veel meer agrariërs en de omgeving helpen door actief in te zetten op meer 
zonnepanelen op agrarische bebouwing en op industrieterreinen. Veel meer mensen hebben hier profijt 
van, meer draagvlak en ook veel beter voor de omgeving. 
Antwoord is dat het op oude gebouwen vaak niet goed uitkomt omdat zonnepanelen 25 jaar liggen. Bij 
nieuwbouw dienen er ook aanpassingen gedaan te worden in de zwaarte van de constructie. 
Vanuit de omwonenden wordt aangegeven dat je met de beschikbare 23 miljoen voor dit project veel 
kunt bereiken om zonnepanelen op de daken te krijgen. 
 
Vanuit de omwonenden geeft Ted Lagarde aan: 
- eerst inzetten op zonnepanelen op gebouwen. Verzwaren constructies daken. 
- inzetten / aanhaken op uitbreiding waterkrachtcentrale Alpen - Lith 
- zelf energie leveren aan bedrijven in de buurt. Ook Oss. 
- afspraak maken met Vattenfall. Die heeft mogelijkheden en wil graag samenwerken. Dit n.a.v. 
excursie bij Vattenfall 
- samenwerking met woningbouwcoöperatie in West WM&W. 
 
Vanuit de aanwezige omwonenden groot draagvlak om de koers te veranderen en eerst te gaan inzetten 
op bovenstaande alternatieven. 
 
Vitaal WM&W geeft aan deze punten verder te willen bekijken cq. onderzoeken. M.n. naar de 
waterkrachtcentrale was nog niet gekeken en kan interessant zijn. Continu opwekking van stroom. 
 
Vraag is of plaats waar nu de windmolens getekend zijn nog aangepast kan worden. Bijvoorbeeld een 
paar 100m verschuiven. Aangegeven wordt dat hier binnen kaders wel mogelijkheden voor zijn. 
 
Vitaal WM&W geeft aan dat het laagvlieggebied geen problemen geeft voor de windturbines. 
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Een omwonende uit zijn zorgen over de gang van zaken en betwijfelt of er volledige openheid van 
zaken gegeven wordt. Er is een sterk vermoeden dat Vitaal WM&W hoe dan ook dit plan wil 
doordrukken, zonder daadwerkelijk te luisteren naar de omwonenden en rekening te houden met hun 
wensen. 
 
Door een omwonende wordt er een stemming gehouden onder de aanwezigen. Iedereen op 1 na is 
tegen het plan van Vitaal WM&W voor het windpark langs de wetering. Deze ene aanwezig die niet 
tegen is, is grondeigenaar voor een geplande windmolen. 
 
Het was een emotionele avond waarbij het er hard aan toe ging. Het vertrouwen in Vitaal WM&W is 
verder afgenomen. Dit door de afwezigheid van Arcadis, de grote onrust onder de leden binnen de 
coöperatie Vitaal WM&W over dit plan, het toch eventueel doorgaan naar de provincie indien de 
gemeenteraad besluit tegen windturbines en het ontbreken van invloed en draagvlak van de 
omwonenden op dit plan. Daarnaast blijft de verhouding en de rol van Arcadis t.o.v. Vitaal WM&W 
onduidelijk en niet transparant.  
 
Verzoek van de omwonenden is om bij een volgende vergadering een professionele onpartijdige 
notulist aan te stellen, bijvoorbeeld mw. De Graaf die dit in het verleden gedaan heeft bij dergelijke 
grote projecten. 

Sluiting 

De voorzitter  sluit de vergadering om 22.15u. Er is nog een drankje in de bar. 
 


